



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

تقرير موجز

Summary Report التطورات النقدية والمصرفية – يونيو 2026 Monetary & Banking Developments – June 2026

Date: 10/08/2026

التاريخ: 2026/08/10

The Central Bank issued the “Monetary and Banking Developments – June 2026” report, which showed that money supply aggregate M_1 amounted to AED 1,040.0 billion at the end of June 2026. Currency in circulation outside banks stood at AED 160.0 billion, while Monetary deposits totaled AED 880.0 billion.

أصدر المصرف المركزي تقرير "التطورات النقدية والمصرفية – يونيو 2026" والذي أظهر أن إجمالي عرض النقد (ن1) بلغ 1,040.0 مليار درهم إماراتي في نهاية شهر يونيو 2026. كما بلغ النقد المتداول خارج البنوك 160.0 مليار درهم إماراتي، في حين بلغ إجمالي الودائع النقدية 880.0 مليار درهم إماراتي.

The report also showed that the money supply aggregate M_2 increased by 0.8% in June 2026, reaching AED 2,876.6 billion at the end of month. Based on the sectoral breakdown of deposits, this improvement was attributable to an increase in Government Related Entities (GREs) and Corporate deposits by 4.1% and 0.9% respectively, (each contributing by 0.5 p.p.).

وأظهر التقرير ارتفاع عرض النقد (ن2) بنسبة 0.8% في يونيو 2026، ليصل إلى 2,876.6 مليار درهم إماراتي في نهاية الشهر. واستناداً إلى التوزيع القطاعي للودائع، يُعزى هذا النمو إلى الزيادة في ودائع الجهات المرتبطة بالحكومة وودائع الشركات بنسبة 4

an increase of AED 6.8 billion, contributing 0.3 p.p. to overall Domestic credit growth.

المقدم للأفراد ارتفاع بقيمة 6.8 مليار درهم إماراتي، مساهماً بنحو 0.3 نقطة مئوية في إجمالي نمو الائتمان المحلي.

Banks' deposits increased by 0.3%, from AED 3,463.4 billion at the end of May 2026 to AED 3,472.8 billion at the end of June 2026. This growth was driven by an increase in resident deposits by 1.2%, reaching AED 3,181.2 billion, while non-resident deposits stood at AED 291.5 billion.

ارتفعت ودائع البنوك بنسبة 0.3%، من 3,463.4 مليار درهم إماراتي في نهاية مايو 2026 إلى 3,472.8 مليار درهم إماراتي في نهاية يونيو 2026. وقد جاء هذا النمو مدفوعاً بالزيادة في ودائع المقيمين بنسبة 1.2% لتصل إلى 3,181.2 مليار درهم إماراتي، في حين بلغت ودائع غير المقيمين 291.5 مليار درهم إماراتي.

Within resident deposits, the largest contribution to the growth came from Private sector deposits by 0.5 p.p. increasing 0.7% during the month, and reaching AED 2,327.2 billion. In addition, Government sector deposits increased by 2.2% reaching AED 454.6 billion and contributing by 0.3 p.p., while GREs deposits also increased, by 4.1% reaching AED 355.0 billion and contributing 0.4 p.p. to the overall growth of resident deposits. Meanwhile, OFCs deposits stood at AED 64.4 billion at the end of June 2026.

ضمن ودائع المقيمين، سجلت ودائع القطاع الخاص أكبر مساهمة في النمو الإجمالي حيث ساهمت بنحو 0.5 نقطة مئوية، وارتفعت بنسبة 0.7% خلال الشهر لتصل إلى 2,327.2 مليار درهم إماراتي. وبالإضافة إلى ذلك، ارتفعت ودائع القطاع الحكومي بنسبة 2.2% لتصل إلى 454.6 مليار درهم إماراتي، مساهمة بنحو 0.3 نقطة مئوية، بينما ارتفعت أيضاً ودائع الجهات المرتبطة بالحكومة بنسبة 4.1% لتصل إلى 355.0 مليار درهم إماراتي، حيث ساهمت بنحو 0.4 نقطة مئوية في إجمالي نمو ودائع المقيمين. وبلغت ودائع المؤسسات المالية الأخرى 64.4 مليار درهم إماراتي في نهاية يونيو 2026.

Note:

M_1 = Currency in circulation outside banks +